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RG.0002.10.2018 

 

 

PROTOKÓŁ Nr LV/2018 
 

obrad LV zwyczajnej sesji Rady Gminy Krośnice w dniu 18 października 2018 r., 

zwołanej w trybie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym 
 

 

 

Ad 1. 

Otwarcie LV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji i stwierdzenie prawomocności 

obrad. 

 

LV Sesja Rady Gminy Krośnice odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w 

Krośnicach.  

Obrady o godz. 13
32 

rozpoczął i Sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 

Krośnice Piotr Morawek.  

Przewodniczący powitał wszystkich obecnych - Radnych, Wójta Gminy Andrzeja 

Białego, Sekretarza Gminy Adama Głowińskiego, Skarbnik Gminy Elżbietę Kalityńską, 

Dyrektorów jednostek organizacyjnych, Sołtysów, Przewodniczących Rad Sołeckich, 

pracowników Urzędu Gminy oraz przybyłych gości. 

Przewodniczący stwierdził, że w Sesji uczestniczy 13 Radnych, co stanowi kworum 

pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. Nieobecni byli Radni: Jerzy 

Chołodecki, Józef Tokarz. 

 (zał. nr 1, 2 i 3 - listy obecności) 

 

 

Ad 2. 

Przyjęcie porządku obrad. 

 

Przewodniczący przedstawił następujący porządek obrad: 

 

1. Otwarcie LV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu obrad LIV Sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym.  

5. Wnioski i interpelacje Radnych. 

6. Podjęcie uchwał: 

 

Nr projektu 

uchwały 

Data projektu 

uchwały 
Tytuł projektu uchwały 

1) 347 01.10.2018 w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Krośnice 

2) 348 01.10.2018 

w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw obywatelskich, tworzenia 

komitetów tych inicjatyw, wymogów formalnych, jakim muszą odpowiadać 

składane projekty oraz zasad ich promocji  

3) 349 02.10.2018 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej  umowy dzierżawy po umowie 

zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

4) 350 04.10.2018 w sprawie programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2019 
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5) 351 05.10.2018 w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2018 rok 

6) 352 05.10.2018 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice na lata 

2018-2028 

7) 353 08.10.2018 

w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności nieruchomości 

zabudowanej położonej w Pierstnicy nr 22 poprzez ustanowienie odrębnej 

własności lokali mieszkalnych i pomieszczeń przynależnych do tych lokali 

 

7. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad LV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji.  

 

 

Do zaproponowanego porządku obrad nie było żadnych uwag.  

W zarządzonym głosowaniu Radni jednogłośnie zatwierdzili porządek obrad. 

 (zał. nr 4 -  porządek obrad) 

 

 

Ad 3. 

Przyjęcie protokołu obrad LIV Sesji. 

 

Protokół obrad LIV Sesji (RG.0002.9.2018) z dnia 17 września 2018 r. został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

 

Ad 4. 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Wójt Andrzej Biały przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, w 

którym poinformował m. in. o: 

 zebraniu wiejskim dot. funduszu sołeckiego na 2019 rok w Sołectwie Krośnice,  

 spotkaniu z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży Pożarnej w Miliczu,  

 gali Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska we Wrocławiu, 

 XXI edycji Święta Sadów w Wierzchowicach, 

 spotkaniu z Wójtem Gminy Dobroszyce, 

 spotkaniu z pracownikami wszystkich szkól z terenu Gminy Krośnice z okazji Dnia 

Edukacji Narodowej. 

 

Wójt omówił również stan realizacji następujących inwestycji:  

 budowa punktu gastronomicznego i tarasu rekreacyjnego na basenie, 

 termomodernizacja siedziby ZUK, świetlicy w Wierzchowicach i Domu Kultury w 

Bukowicach, 

 remont świetlicy w Luboradowie, 

 budowa chodnika w Bukowicach, 

 remont dwóch dróg w Wierzchowicach, 

 rozbudowa remizy OSP w Wierzchowicach, 

 budowa chaty wiejskiej w Dziewiętlinie. 

 

Radna Bogumiła Bialic pytała czy przy chodniku w Bukowicach (na odcinku przy 

głębszym rowie) zostanie zamontowana barierka. Kierownik Jarosław Krzywiński 
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poinformował, że właścicielem i zarządcą drogi jest Powiat Milicki, który powinien zająć się 

tym tematem, gdyż Gmina finansuje wyłącznie budowę chodnika w okrojonym (ze względu 

na wysokie koszty) zakresie w stosunku do dokumentacji projektowej. Dokumentacja 

przetargowa nie obejmowała montażu barierki. 

 (zał. nr 5 – sprawozdanie Wójta) 

 

 

Ad 5. 

Wnioski i interpelacje Radnych. 

Nie było wniosków i interpelacji. 

 

 

Ad 6. 

Podjęcie uchwał. 

 

Przewodniczący poinformował, że wszystkie projekty uchwał zostały szczegółowo 

omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji przed sesją. 

 

Ad 6. 1. 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Krośnice – projekt nr 347. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

LV/340/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Krośnice. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
(zał. nr 6) 

 

Ad 6. 2. 

Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia inicjatyw 

obywatelskich, tworzenia komitetów tych inicjatyw, wymogów formalnych, jakim 

muszą odpowiadać składane projekty oraz zasad ich promocji – projekt nr 348. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

LV/341/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie szczegółowych zasad wnoszenia 

inicjatyw obywatelskich, tworzenia komitetów tych inicjatyw, wymogów formalnych, jakim 

muszą odpowiadać składane projekty oraz zasad ich promocji. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 (zał. nr 7) 

 

Ad 6. 3. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej  umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat – projekt nr 349. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

LV/342/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej  

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

 



4 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 (zał. nr 8) 

 

Ad 6. 4. 

Podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy Gminy Krośnice z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2019 – projekt nr 350. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

LV/343/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie programu współpracy Gminy 

Krośnice z organizacjami pozarządowymi w roku 2019. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 (zał. nr 9) 

 

Ad 6. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 2018 rok – projekt nr 

351. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice większością głosów podjęła Uchwałę Nr 

LV/344/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zmiany budżetu Gminy Krośnice na 

2018 rok. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1. 
 (zał. nr 10) 

 

Ad 6. 6. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krośnice 

na lata 2018-2028 – projekt nr 352. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

LV/345/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Krośnice na lata 2018-2028. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
 (zał. nr 11) 

 
Ad 6. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie współwłasności 

nieruchomości zabudowanej położonej w Pierstnicy nr 22 poprzez ustanowienie 

odrębnej własności lokali mieszkalnych i pomieszczeń przynależnych do tych lokali – 

projekt nr 353. 

 

W zarządzonym głosowaniu Rada Gminy Krośnice jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr 

LV/346/2018 z dnia 18 października 2018 r. w sprawie wyrażenia zgody na zniesienie 

współwłasności nieruchomości zabudowanej położonej w Pierstnicy nr 22 poprzez 

ustanowienie odrębnej własności lokali mieszkalnych i pomieszczeń przynależnych do tych 

lokali. 

 

Za podjęciem uchwały głosowało 13 Radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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 (zał. nr 12) 

 

Ad 7. 

Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 

 

Nie było wniosków i interpelacji.  

 

 

Ad 8. 

Sprawy różne. 

 

 Mieszkaniec Krośnic Stanisław K., w kontekście programu „Czyste powietrze”, skarżył 

się na fetor w okolicach ul. Kolejowej, którego źródłem jest zawartość silosów rolnika z woj. 

wielkopolskiego. Wójt Andrzej Biały wyjaśnił na czym polega rządowy program „Czyste 

powietrze” i przypomniał, że podobny problem z fetorem wystąpił kilka lat temu wystąpił w 

Brzostowie oraz w Pierstnicy, gdzie zareagowali mieszkańcy oraz Gmina. W przypadku 

Krośnic pracownik Urzędu podczas wizji lokalnej nie stwierdził niczego niepokojącego. 

Wójt poinformował również, że nawet osady z oczyszczalni ścieków, poddane określonym 

procesom, są wykorzystywane do nawożenia pól i jest to zgodne z przepisami ochrony 

środowiska. Sołtys Józef Sowiński zauważył, że Gmina Krośnice jest gminą rolniczą, zatem 

obornik nie powinien nikogo dziwić, a Radny Marian Krawczyk poinformował, że w 

Brzostowie i w Pierstnicy wywożono na pola obornik z fermy drobiu, w którym zdarzały się 

resztki padłych zwierząt. Radny Marian Biesiadecki poinformował, że fetor spowodowany 

jest bezściółkowym chowem zwierząt, a problem sezonowo występował również w okolicach 

Starej Huty. 

 Pan Stanisław K. miał ponadto zastrzeżenia do stanu chodnika przy ul. Kolejowej w 

Krośnicach, na którym doszło do uszczerbku na zdrowiu jednej z mieszkanek. Wójt wyjaśnił, 

że chodnik (jak i ul. Kolejowa) jest własnością Powiatu Milickiego, a Gmina Krośnice 

zobowiązała się wyłącznie do remontu drogi.  

 Radna Anna Wietrzyńska stwierdziła, że Krośnickie Stowarzyszenie Samorządowe 

wykazało się niesamowitym wyczuciem rekomendując Andrzeja Białego na stanowisko 

Wójta, ponieważ okazał się on znakomitym gospodarzem. Radna życzyła Wójtowi wygranej 

w nadchodzących wyborach oraz merytorycznej opozycji.  

 Radny Jacek Skrzypczyk stwierdził natomiast, że czuje się zawiedziony, ponieważ KSS 

szedł do wyborów m. in. z hasłem dostępu do informacji, tymczasem on sam miał problemy z 

ich uzyskaniem. Skrytykował również remonty dróg powiatowych kosztem emisji obligacji 

oraz podziękował wszystkim za współpracę. 

 Radny Krzysztof Skrzypczyk podziękował za wsparcie otrzymane zwłaszcza na 

początku kadencji i życzył wszystkim sukcesu w nadchodzących wyborach. Podziękował 

również za współpracę członkom Komisji Rewizyjnej. 

 Radna Zofia Adamus, odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jacka Skrzypczyka, 

stwierdziła, że będąc radną już trzecią kadencję dopiero teraz odczuwa komfort i spokój, 

gdyż w obecnej kadencji były brane pod uwagę potrzeby wszystkich 22 sołectw w Gminie i 

udało się zrobić bardzo wiele. Radna dziękowała za rzeczowy i konkretny dialog z Sołtysami 

oraz z pracownikami Urzędu Gminy, którzy nie lekceważyli żadnego problemu. 

 Przewodniczący Piotr Morawek podziękował za współpracę w mijającej kadencji 

wszystkim Radnym, Sołtysom, Przewodniczącym Rad Sołeckich, pracownikom Urzędu 

Gminy oraz kierownikom jednostek organizacyjnych.  
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 Wójt Andrzej Biały poinformował, że Radny Jacek Skrzypczyk wielokrotnie miał 

możliwość uzyskania informacji zgodnie z obowiązującymi przepisami. W sprawie kosztów 

energii na basenie przygotowano natomiast odpowiednią prezentację, która miała być 

omawiana przez Prezesa ZUK i Dyrektora GOSiR na posiedzeniu Komisji, o które 

wnioskował Radny, a które opuścił wychodząc bez usprawiedliwienia przed tym punktem 

porządku obrad. Wójt przypomniał, że Komisja Rewizyjna w 2017 roku kontrolowała basen, 

lecz Radny Jacek Skrzypczyk nie wnioskował o rozszerzenie zakresu kontroli o nurtujące go 

problemy, mimo że jako Radny miał takie prawo. Wójt stwierdził także, że w 

przeciwieństwie do Radnego Jacka Skrzypczyka, który nie bywa na zebraniach nawet w 

swoim okręgu wyborczym, jeździ na zebrania wiejskie w całej Gminie i rozmawia z 

mieszkańcami, w tym m. in. o oczekiwanym remoncie drogi powiatowej w Wąbnicach czy 

budowie chaty wiejskiej w Dziewiętlinie. Radny Jacek Skrzypczyk zarzucił Wójtowi 

kłamstwo w sprawie kosztów energii na basenie, na co zaprotestowała Radna Anna 

Wietrzyńska, oraz nie realizowanie zadań zapisanych w budżecie. Wójt wyjaśnił na czym 

polegają problemy z remontem powiatowej drogi do Wąbnic i omówił zasady ubiegania się o 

dotacje oraz kryteria oceny wniosków przez instytucje finansujące.  

 Pan Stanisław K. zarzucił przerost administracji w jednostkach gminnych, sugerując 

likwidację etatów ds. kadr. Dyrektor Adam Przybyło poinformował, że w GOSiR nie ma 

osobnego etatu kadrowej, a sprawy pracownicze prowadzi pracownik zatrudniony na innym 

stanowisku. Podobna sytuacja występuje również w Szkolnym Schronisku Młodzieżowym, o 

czym poinformowała Dyrektor Anna Jasięga, oraz w CETS.  

Wójt Andrzej Biały wraz z Przewodniczącym Piotrem Morawkiem wręczył Radnym 

drobne upominki oraz specjalne podziękowania za pełną zaangażowania pracę na rzecz 

rozwoju Gminy Krośnice i społeczności lokalnej. Szczególne podziękowania za dobrą 

współpracę Wójt skierował do Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady podziękował za współpracę w mijającej kadencji Skarbnik 

Elżbiecie Kalityńskiej oraz insp. ds. obsługi Rady Gminy Oldze Skomra. 

  

 

Ad 9. 

Zamknięcie obrad LV Sesji Rady Gminy Krośnice VII kadencji. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Piotr Morawek o godz. 14
41

 zamknął  

obrady LV zwyczajnej Sesji Rady Gminy Krośnice. 

 

 

 
  Protokolant                                   Przewodniczący Rady Gminy 

      Olga Skomra       Piotr Morawek 


